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PROTOKÓŁ NR XIV/2019 

Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W NAŁĘCZOWIE 

z dnia 30 października 2019 roku 

 

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Nałęczowie – Krzysztof 

Muciek. Sesję rozpoczęto o godz. 15:35. Obecnych było 15 Radnych. 

Ad. 1. 

 Otwarcie Sesji. 

 Sesję otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Muciek i poinformował, że 

„sesja jest transmitowana na żywo z wykorzystaniem obrazu i dźwięku”. Stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 15 na 15 Radnych, co stanowi kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych 

uchwał. Powitał Radnych, Burmistrza, Skarbnika, dyrektorów, sołtysów, zebranych gości 

i wszystkich oglądających sesję w Internecie. 

Lista obecności radnych w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 2. 

 Przyjęcie porządku obrad (00:21). 

Przewodniczący Sesji odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Informacja o działalności Burmistrza między sesjami. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na rok 2019. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów 

powszechnych. 

7. Przeprowadzenie wyboru ławników do sądów powszechnych.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję 2019-2023. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Nałęczów. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zgody na wynajem w trybie bezprzetargowym części 

nieruchomości tj. lokalu o pow. 46,70 m
2
 położonego na parterze budynku Urzędu Miejskiego 

w Nałęczowie na okres powyżej trzech lat. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Nałęczów 

na lata 2019 - 2023”. 

12. Oświadczenia, zapytania i wolne wnioski. 

13. Odpowiedzi na zapytania. 

14. Interpelacje. 

15. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Sesji (01:38) zaproponował wprowadzenie w pkt 3 porządku obrad „przyjęcie 

protokołu Nr VII/19 z Sesji Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 28 lutego 2019 roku. 

Zapytał radnych o uwagi do porządku obrad. Radni nie zgłosili żadnych propozycji zmian do 

porządku obrad. 
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Następnie poddał pod głosowanie projekt porządku obrad z zaproponowaną zmianą, który został 

przyjęty jednogłośnie (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 3. 

Przyjęcie protokołu Nr VII/19 z Sesji Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 28 lutego 2019 

roku. 

Przewodniczący Sesji - (02:29) czy ktoś z Państwa zgłasza poprawki lub uwagi do protokołu 

Nr VII/19 z Sesji Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 28 lutego 2019 roku. 

Radni nie zgłosili uwag, ani poprawek do protokołu nr VII/19. 

Przewodniczący Sesji wobec powyższego stwierdził, że protokół Nr VII/19 z Sesji Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 28 lutego 2019 roku został przyjęty bez uwag. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 4. 

Informacja o działalności Burmistrza między sesjami. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (03:29) przedstawił informacje o swojej działalności 

w okresie 27 września do 30 października 2019 r. 

Inwestycje: 

1. Trwają prace w ramach projektowania dróg KDD-4 i KDD-5 w Bochotnicy – wykonawcą jest 

firma Torgan Sp. z o. o. z Lublina 119 310,00 brutto (mieliśmy w budżecie 200 000,00). 

Wykonawca złożył już wniosek do RDOŚ o wydanie decyzji środowiskowej. 

2. Trwają roboty budowlane związane z termomodernizacją Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Nałęczowie. Wykonawcą jest firma: Wytwórnia Materiałów Budowlanych 

GMS ze Starachowic. Wartość robót 2 749 345,12 brutto.  

3. Trwają prace związane z remontem kapliczki u stóp Poniatówki, wykonawcą robót jest firma 

Renart Sp. z o o. z Olkusza. Cena oferty 81 700,41 brutto. Obecnie wykonano najtrudniejszą część 

robót tj. odtworzenie kształtów wszystkich elementów ozdobnych oraz zabezpieczenie 

przeciwwilgociowe i przeciw grzybowe kapliczki.  

4. Złożony został wniosek o pozwolenie na budowę w procedurze ZRiD drogi łączącej 

ul. Spacerową i Piaskową, Starostwo Powiatowe wszczęło postępowanie w przedmiocie wydania 

decyzji ZRiD. 

5. Złożony został wniosek o pozwolenie na budowę w procedurze ZRiD ulicy Polnej, Starostwo 

Powiatowe wszczęło postępowanie w przedmiocie wydania decyzji ZRiD. 

6. Ogłoszony został przetarg na wykonanie kanalizacji sanitarnej w Sadurkach, na którą 

otrzymaliśmy dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego. 

7. Rozstrzygnięto przetarg na budowę odcinka kanalizacji sanitarnej w ul. Łąkowej i Granicznej. 

Wartość robót 315 155,54 zł brutto. Wykonawcą robót będzie firma TAR-MAX T. Rzucidło ze 

Strzeszkowic (ta, która wykonywała kanalizację burzową w ul. Dulębów). Roboty zostaną 

wykonane w tym roku. 

8. Rozstrzygnięto przetarg na wykonanie robót konserwatorskich na cmentarzu wojennym 

w Drzewcach. Wartość robót 51 660,00. Wykonawcą robót będzie firma JASER z Bychawy. 

Roboty będą wykonane w tym roku.  
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9. Po zakończeniu prac związanych z odwodnieniem i utwardzeniem dna wąwozu lessowego 

w Bronicach Kolonii Złożony został wniosek do Wojewody Lubelskiego o wypłatę 

dofinansowania. Wojewoda przekazał środki i złożono rozliczenie udzielenia dotacji. 

10. Zakończono roboty związane z budową kanalizacji deszczowej w ul. Dulębów i Sienkiewicza 

w Nałęczowie. Zadanie współfinansowane w 80 % ze środków Ministerstwa Spraw 

Wewnętrznych i Administracji (zabezpieczenie przed skutkami powodzi). Złożony został wniosek 

do Wojewody Lubelskiego o wypłatę środków finansowych. 

11. Zakończono roboty przy budowie chodnika na ul. Kombatantów w Nałęczowie, trwają roboty 

związane z przebudową ul. Sołdka.  

12. Trwają roboty brukarskie na placu po byłym PKS. Wykonawcą jest firma Art.-Bruk Monika 

Chołody z Miłocina. Dostarczono główny materiał na nawierzchnię. 

13. Rozstrzygnięto przetarg na przebudowę nawierzchni ul. Batalionów Chłopskich. Wykonawcą 

robót będzie Zakład Budowy Dróg i Mostów Góry 85A. Wartość robót 308 686,63 zł brutto. 

Roboty będą wykonane w bieżącym roku.  

14. Otrzymaliśmy dofinansowanie z funduszu dróg samorządowych na przebudowę ulicy Polnej 

i ul. Batalionów Chłopskich natomiast jest zagrożenie dofinansowania ze względu na krótkie 

terminy. 

15. Otrzymaliśmy 300 tys. zł na odwodnienie drogi wojewódzkiej 830. 

16. Przebudowa dachu OSP Bronice (35 tys., zakończenie prac do końca listopada br.) 

17. Wykonano remont śluzy na stawie łącznie z wymianą istniejącej. Podziękował Związkowi 

Wędkarskiemu w Nałęczowie i Strażakom z OSP Nałęczów za pomoc w zabezpieczeniu prac 

i udostępnienie basenów na ryby na czas remontu.  

18. Dzisiaj podpisano umowę w Urzędzie Marszałkowskim na termomodernizację Szkoły 

Podstawowej w Nałęczowie, wartość zadania ok 1mln 900 tys. zł, dofinansowanie ponad 1mln 

200 tys., przetarg jeszcze w tym roku. 

Inne: 

1. Z końcem września zakończony został cykl zebrań sołeckich w celu rozdysponowania funduszy 

sołeckich na przyszły rok. 

2. Odbyło się kilka posiedzeń nadzwyczajnych zgromadzenia wspólników PROEKOB w związku 

z sytuacją kryzysową w zakładzie – pożar substancji na placu. 

3. Odbyła się X gala turystyki organizowana przez Lubelską Regionalną Organizację Turystyczną. 

Nałęczów uzyskał wyróżnienie za imprezę Zawodów Balonowych zdobywając - III miejsce jako 

najlepszy produkt turystyczny Województwa Lubelskiego spośród 37 nominowanych i udział 

w rozstrzygnięciu ogólnokrajowym 28 listopada br.  

4. Brałem udział w dniach seniora w Nałęczowskim Ośrodku Kultury oraz w Sadurkach.  

5. Wspólnie z Miejskim Zakładem Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Nałęczowie odbyły 

się kolejne pokazy demo maszyny sprzątająco-czyszczącej. Obecnie zostały wysłane zapytania 

ofertowe do potencjalnych dostawców, a następnie zostanie ogłoszony przetarg na zakup 

urządzenia.  

6. Gościliśmy przedstawicieli Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych z Kielce, którzy zwiedzili 

Nałęczów oraz inwestycje realizowane w ramach Lubelskiego Obszaru Funkcjonalnego. 

7. Odbył wspólnie z dyrektorem MZGKiM wizytę w Zakładzie Karnym w Opolu Lubelskim – 

podpisano umowę na wykonywanie prac na terenie naszej Gminy przez osoby osadzone. 

8. Odbyły się spotkania w przedstawicielem kolei i Budimexu – w zakresie wykonania napraw na 

dwóch drogach w Drzewcach. 
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9. Brałem udział w ślubowaniu uczniów klas I w Nałęczowie i Sadurkach. 

10. Odbyły się spotkania w sprawie organizacji imprez przyszłorocznych głównie „Majówka z Panem 

Prusem” i „Festiwal otwartych ogrodów”. 

11. Brałem udział w Powiatowym Dniu Kultury w Puławach. Podziękowałem za pracę 

i pogratulowałem wyróżnień i dyplomów zgłoszonym podmiotom przez naszą Gminę tj. 

Nałęczowskiemu Ośrodkowi Kultury za mapę smaków, Prof. Adamowi Panek, Klubowi 

Ziemianki, Kołu Gospodyń Wiejskich z Bochotnicy i Towarzystwu Przyjaciół Nałęczowa. 

12. Pozyskaliśmy bon o wartości 15 tys. euro w ramach działania WiFi4EU jest to inicjatywa Komisji 

Europejskiej, w ramach której wspierane są działania jednostek samorządu terytorialnego 

w zakresie zapewnienia bezpłatnego dostępu do bezprzewodowego Internetu w miejscach 

publicznych, takich jak parki, place miejskie, budynki publiczne, biblioteki, ośrodki zdrowia 

i muzea etc. 

Na ogłoszonej przez Komisję Europejską liście 3400 europejskich gmin, które uzyskały wsparcie 

w ramach programu, znalazło się 181 polskich samorządów, w tym Nałęczów. Na instalację hot 

spotów Wi-Fi Gmina Nałęczów otrzymała bon w wysokości 15 tys. euro. Czekamy na podpisanie 

umowy o przekazaniu grantu i będziemy to zadanie realizować w przyszłym roku. 

Samorządy pokrywają koszty łącza internetowego (abonamentu) oraz konserwacji sprzętu przez co 

najmniej 3 lata (okres trwałości projektu). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 5.  

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Przewodniczący Sesji (21:10) poprosił skarbnika o wyjaśnienie zmian w WPF. 

Pan Kazimierz Werner – Skarbnik – Główny Księgowy Budżetu dokonał wprowadzenia (21:30) 

i poinformował o przyczynach zmian w WPF: 

1. Zmiany w prognozie 2019r w rozchodach budżetu. 

2. Zmiana wyniku budżetu prognozowanego na 2019r. 

3. Wprowadzenie nowego przedsięwzięcia. 

4. Aktualizacja danych o planowanych dochodach i prognozowanych wydatkach 2019r i zmiany 

prognozowanych dochodów i wydatków bieżących na lata 2020-2028. 

Planowane dochody zmniejsza się do 51 786 668,97 zł; z tego planowane dochody bieżące po 

zmianach wynoszą 38 122 459,60 zł. 

Planowane wydatki zwiększa się do 52 871 980,47 zł; z tego planowane wydatki bieżące po zmianach 

wynoszą 35 837 409,846 zł. 

Planowany deficyt budżetu 2019r zmniejsza się do kwoty 1 085 311,50 zł. 

Zwiększa się o 252 865,40 zł kwotę rozchodów budżetu 2019r w pozycji „przelewy na rachunki 

lokat”. 

Zaktualizowano dane o dochodach bieżących i wydatkach bieżących na lata 2020-2028 r. na 

dotychczasowych zasadach. 

Zmiany w wykazie przedsięwzięć: 

„Zwiększenie dostępność walorów środowiskowych i klimatycznych Gminy Nałęczów, Gminy 

Wąwolnica i Gminy Wojciechów poprzez utworzenie szlaku turystycznego, przyrodniczego „Jastrzębi 

Szlak” i zagospodarowania Wzgórza Poniatówka w Nałęczowie”, zadanie współfinansowane ze 

środków pochodzących z krajów UE, przewidziane dotychczas do realizacji do końca 2019r, 

wprowadza się jako przedsięwzięcie do realizacji w latach 2019-2020: zwiększa się przy tym ogólną 

kwotę nakładów określoną dotychczas kwotą 1.225.898,00 zł o kwotę 62.126,99 zł. 
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Stan po zmianach tego przedsięwzięcia: łączne nakłady finansowe – 1.288.024,00 zł: limit 

zobowiązań – 1.203.323.59 zł; limity wydatków: 2019r – 22.256,00 zł, 2020r – 1.165.768,00 zł; 

kwota łączna wydatków kwalifikowanych 958.681,00 zł; dofinansowanie 98550 – kwota 814.878,85 

zł wpłynie w 2020r; finansowanie ze środków własnych – 473.145,15 zł. 

Zaktualizowano dane o dochodach bieżących i wydatkach bieżących na lata 2020-2028 r. na 

dotychczasowych zasadach. 

Wobec braku pytań radnych Przewodniczący Sesji poprosił (25:50) o odczytanie opinii 

przewodniczącą komisji budżetowej. 

Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego (36:00) 

przedstawiła opinię w brzmieniu: „Komisji GBiMK na posiedzeniu w dniu 30 października 

2019 roku po zapoznaniu się z materiałami zajęła następujące stanowisko: Projekt uchwały 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej - Komisja zaopiniowała pozytywnie 

jednogłośnie (głosowało 7 członków komisji)”. 

Przewodniczący Sesji (26:06) odczytał projekt uchwały Nr XIV/88/19 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 30 października 2019 r. w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  

Uchwała Nr XIV/88/19 podana pod głosowanie (27:20) została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 6. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na rok 2019. 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (27:50) Pan Kazimierz Werner – Skarbnik – Główny 

Księgowy Budżetu dokonał wprowadzenia w problematykę uchwały informując, że zmniejsza się 

planowane dochody budżetu gminy o 1.322.848,60 zł do kwoty 51.786.668,97 zł zgodnie 

z załącznikiem nr 1, z tego dochody bieżące zmniejsza się o 164 069,75 zł do kwoty 38.122.459,60 zł, 

a dochody majątkowe zmniejsza się o kwotę 1.158.778,85 zł do kwoty 13.664.209,37 zł. 

Zmniejsza się planowane wydatki budżetu gminy o 1.575.714,00 zł do kwoty 52.871.980,47 zł 

zgodnie z załącznikiem nr 2, z tego wydatki bieżące zmniejsza się o 21.532,00 zł do kwoty 

35.837.409,46 zł; a wydatki majątkowe zmniejsza się o 1.554.182,00 zł do kwoty 17.034.571,01 zł. 

Kwotę planowanego deficytu budżetu zmniejsza się o 252 865,40 zł do kwoty 1.085.311,50 zł.  

Źródłami pokrycia deficytu są przychody pochodzące z nadwyżki finansowej z lat ubiegłych. 

Zwiększa się rozchody budżetu o 252 865,40 zł do kwoty 3 782 201,56 zł zgodnie z załącznikiem 

nr 3, określającym źródła przychodu i rodzaj rozchodu budżetu. 

Zwiększa się rezerwę ogólną o 35.000,00 do kwoty 93.382,08 zł. 

Zmniejsza się rezerwę celową o 15.318,59 zł do kwoty 285.895,82 zł; o kwotę 15.318,59 zł zmniejsza 

się przeznaczenie rezerwy na zadania majątkowe w zakresie transportu i łączności do kwoty 

101.895,82 zł. 

Wprowadza się zmiany planowanych kwot dotacji udzielonych z budżetu gminy zgodnie 

z załącznikiem nr 4. 

Wprowadza się zmiany wydatków na zadania inwestycyjne zgodnie z załącznikiem nr 5 do niniejszej 

uchwały. 

Zmniejsza się wydatki na programy i projekty finansowane ze środków pochodzących z budżetu Unii 

Europejskiej na 2019r oraz innych środków zagranicznych niepodlegających zwrotowi o 1.103.642,00 

do kwoty 12.354.952,44 zł, zgodnie z załącznikiem nr 6 do niniejszej uchwały. 

Zwiększa się plan rachunku dochodów jednostek budżetowych prowadzących działalność określoną 

w ustawie Prawo oświatowe – dochody o 8.000,00 zł do kwoty 619.500,00 zł i ich wydatkowanie 

o 8.000,00 zł do kwoty 619.500,00 zł zgodnie z załącznikiem nr 7 do niniejszej uchwały. 
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Wprowadza się, na wniosek sołectw, zmiany w wykazie zadań do realizacji w ramach funduszu 

sołeckiego w 2019r zgodnie z załącznikiem nr 8 do niniejszej uchwały. 

Następnie omówił szczegółowo kolejne załączniki do uchwały: 

- Załącznik Nr 1 Plan dochodów budżetu gminy na 2019 rok; 

- Załącznik Nr 2 Plan wydatków budżetu gminy na 2019r; 

- Załącznik Nr 3 Przychody i rozchody budżetu gminy Nałęczów na 2019r; 

- Załącznik Nr 4 Zestawienie planowanych kwot dotacji udzielonych z budżetu Gminy w 2019r; 

- Załącznik Nr 5 Wydatki na zadania inwestycyjne w 2019 rok; 

- Załącznik Nr 6 Wydatki na programy i projekty finansowane ze środków pochodzących z budżetu 

Unii Europejskiej na 2019r oraz innych środków zagranicznych niepodlegających zwrotowi; 

- Załącznik Nr 7 Plan wyodrębnionego rachunku dochodów jednostek budżetowych prowadzących 

działalność określoną w ustawie Prawo oświatowe i wydatków nimi sfinansowanych na 2019r; 

- Załącznik Nr 8 Wykaz zadań do realizacji w ramach funduszu sołeckiego w 2019 r. 

Przewodniczący Sesji (47:30) zapytał radnych, czy mają jakieś uwagi czy pytania do projektu zmian 

budżetu. 

Radny Jacek Wilk (47:46) zapytał o dwa zadania: „Przebudowa nawierzchni drogi w Sadurkach oraz 

przebudowa ul. Prusa (łącznik do ul. Polnej) jaki ma cel pozostawienie kwot po 5 tys. zł dla każdego 

z tych zadań. Skoro nie będziemy realizować tych zadań to należy zdjąć kwoty w całości ewentualnie 

zaznaczamy, że będzie dokładanie z rezerw bądź z innych źródeł. 

Kolorowe kredki zwracają nam dotację. W jakich transzach my wypłacamy tą dotację, w jakim czasie 

jest weryfikowana jej realizacja i kiedy następują zwroty. 

Pan Kazimierz Werner – Skarbnik – Główny Księgowy Budżetu (48:46) udzielił odpowiedzi: 

1. Zostały poniesione pewne wydatki związane z zakupem map itp. I to były kwoty ponad 4 tys. zł, 

dlatego w projekcie zmian jest zaokrąglona w górę do wysokości 5 tys. zł. Pozostawienie kwot do 

5 tys. zł na te zadania nie jest czymś nierozsądnym. 

2. Przedszkole Kolorowe Kredki - Rada Miejska podjęła uchwałę, która ustala w jaki sposób 

dyrektor tej jednostki przekazuje informacje o uczniach oraz w jaki sposób i w jakich terminach 

jest przekazywana ta dotacja. Dotacja na podstawie uzyskanych informacji z Kolorowych Kredek 

jest odpowiednio wyliczana i co miesiąc przekazywana. To wszystko odbywa się na mocy 

podjętej uchwały w tej sprawie. 

Więcej uwag nie zgłoszono i Przewodniczący Sesji poprosił (50:18) przewodniczącą komisji 

budżetowej o przedstawienie opinii. 

Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego (50:26) 

przedstawiła opinię w brzmieniu: „Komisji GBiMK na posiedzeniu w dniu 30 października 

2019 roku po zapoznaniu się z materiałami zajęła następujące stanowisko: Projekt uchwały 

w sprawie zmian budżetu na rok 2019 - Komisja zaopiniowała pozytywnie jednogłośnie 

(głosowało 7 członków komisji)”. 

Przewodniczący Sesji (50:34) odczytał projekt uchwały Nr XIV/89/19 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 30 października 2019 r. w sprawie zmian budżetu na 2019 rok. 

Uchwała Nr XIV/89/19 poddana pod głosowanie (51:44) została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
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Ad. 7. 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do 

sądów powszechnych. 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (52:33) Pan Marcin Olszak –Sekretarz Gminy dokonał 

wprowadzenia w problematykę uchwały informując, że regulamin głosowania w wyborach ławników 

do sądów powszechnych jest wstępem do kolejnego punktu porządku obrad. Jest uszczegółowieniem 

zasad wyboru ławników, które za chwilę będzie miało miejsce. Jest to konsekwencja wcześniejszych 

naszych działań związanych z wyborem ławników na nową kadencję 2019 – 2023. Regulamin jest 

w materiałach na Sesję sądzę, że Państwo Radni zapoznali się. 

Wobec braku pytań radnych Przewodniczący Sesji (53:38) odczytał projekt uchwały Nr XIV/90/19 

Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 30 października 2019 r. w sprawie ustalenia regulaminu 

głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych. 

Uchwała Nr XIV/90/19 poddana pod głosowanie (54:47) została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 8. 

Przeprowadzenie wyboru ławników do sądów powszechnych.  

Przewodniczący Sesji zwrócił się z prośbą do radnych o zgłaszanie kandydatów do Komisji 

Skrutacyjnej do przeprowadzenia wyboru ławników do sądów powszechnych na kadencję 2019 – 

2023. 

Rada zgłosiła 3 – osobową Komisję Skrutacyjną w następującym składzie: 

1. Małgorzata Pacholik – wyraziła zgodę  

2. Andrzej Depta – wyraził zgodę 

3. Adam Kozak – wyraził zgodę  

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej. 

Przewodniczący Sesji (56:19) poprosił Komisję Skrutacyjną o ukonstytuowanie się i ogłosił przerwę 

w obradach. 

- przerwa – 

- po przerwie – 

 

Na zapytanie Przewodniczącego Sesji (1:05:15) Komisja Skrutacyjna zgłosiła gotowość do 

przeprowadzenia głosowania. 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (1:05:31) Pan Marcin Olszak –Sekretarz Gminy, 

Przewodniczący Zespołu odczytał opinię Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do 

sądów powszechnych na kadencję 2020-2023 z dnia 30 września 2019 r. na temat zgłoszonych 

w Gminie Nałęczów kandydatów na ławników, w szczególności spełnienia przez nich wymogów 

ustawowych  

Opinia Zespołu w załączeniu do protokołu. 

Przewodniczący Sesji (1:13:00) poprosił Komisję Skrutacyjną o pobranie kart do głosowania 

oraz przeprowadzenie tajnego głosowania. 

Komisja Skrutacyjna zgłosiła gotowość do przeprowadzenia głosowania. 

Radna Małgorzata Pacholik - Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej (1:15:53) poinformowała, że 

teraz zostaną rozdane karty do głosowania. Informacja o sposobie głosowania jest zawarta na kartach 

do głosowania. 
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Głosowanie odbyło się poprzez wywołanie przez Radną Małgorzatę Pacholik – Przewodniczącą 

Komisji Skrutacyjnej wg listy obecności nazwiska radnego, który po dokonaniu wyboru w obecności 

Komisji Skrutacyjnej wrzucił do urny kartę do głosowania. 

Po wrzuceniu kart do urny przez wszystkich radnych Przewodniczący Sesji (1:17:59) ogłosił 

dziesięciominutową przerwę w obradach na policzenie głosów przez Komisję Skrutacyjną.  

- przerwa w obradach – 

 

Po przerwie Przewodniczący Sesji (1:29:34) o godz.16:35 wznowił obrady XIV Sesji Rady Miejskiej 

w Nałęczowie i poprosił Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie wyników 

głosowania. 

Radna Małgorzata Pacholik – Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej (1:29:45) odczytała: 

1. Protokół Nr I/19 z ustalenia wyników głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych 

na kadencję 2019-2023 sporządzony na Sesji Rady Miejskiej w Nałęczowie w dniu 

30 października 2019 r. 

W wyniku głosowania Pani Marta Kempisty uzyskała więcej głosów za wyborem i została 

wybrana na ławnika do Sądu Okręgowego w Lublinie. Protokół w załączeniu do protokołu. 

2. Protokół Nr II/19 z ustalenia wyników głosowania w wyborach ławników do sądów 

powszechnych na kadencję 2019-2023 sporządzony na Sesji Rady Miejskiej w Nałęczowie w dniu 

30 października 2019 r. 

W wyniku głosowania Pani Barbara Zagraba uzyskała więcej głosów za wyborem i została 

wybrana na ławnika do Sądu Rejonowego w Puławach do orzekania w sprawach z zakresu prawa 

pracy. Protokół w załączeniu do protokołu. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 9. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję 2019-2023. 

Przewodniczący Sesji (1:32:09) odczytał uchwałę Nr XIV/91/19 Rady Miejskiej w Nałęczowie 

z dnia 30 października 2019 r. w sprawie wyboru ławników na kadencję 2019-2023. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 10. 

Podjęcie uchwały w sprawie projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Nałęczów. 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (1:34:27) Pan Wiesław Jarosiński – Dyrektor Miejskiego 

Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Nałęczowie dokonał wprowadzenia w problematykę uchwały. 

Dyskusji nie było. 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu 

i Mienia Komunalnego (1:39:43) przedstawiła opinię w brzmieniu: „Komisji GBiMK na posiedzeniu 

w dniu 30 października 2019 roku po zapoznaniu się z materiałami zajęła następujące stanowisko: 

Projekt uchwały w sprawie projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Nałęczów - Komisja zaopiniowała pozytywnie jednogłośnie (głosowało 

7 członków komisji)”. 

Przewodniczący Sesji (1:39:50) odczytał projekt uchwały Nr XIV/92/19 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 30 października 2019 r. w sprawie projektu Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Nałęczów. 

Uchwała Nr XIV/92/19 poddana pod głosowanie (1:51:05) została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
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Ad.11. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zgody na wynajem w trybie bezprzetargowym 

części nieruchomości tj. lokalu o pow. 46,70 m
2
 położonego na parterze budynku Urzędu 

Miejskiego w Nałęczowie na okres powyżej trzech lat. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (01:41:56) dokonał wprowadzenia w problematykę 

uchwały informując, że wynajem dotyczy części lokalu o pow. 46,70 m
2
 położonego na niskim 

parterze budynku Urzędu Miejskiego w Nałęczowie wykorzystywany przez Polski Związek Emerytów 

Rencistów i Inwalidów w Nałęczowie oraz przez Klub Anonimowych Alkoholików. Zainteresowani 

wynajmem złożyli pismo w sprawie przedłużenia umowy dzierżawy. Aby przedłużyć umowę najmu 

podmiotom zainteresowanym na okres dłuższy niż trzy lata niezbędna jest zgoda rady w formie 

uchwały o wyrażeniu zgody na wynajem w trybie bezprzetargowym.  

Wobec braku pytań radnych Przewodniczący Sesji (1:42:36) odczytał projekt uchwały Nr XIV/93/19 

Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 30 października 2019 r. w sprawie udzielenia zgody na 

wynajem w trybie bezprzetargowym części nieruchomości tj. lokalu o pow. 46,70 m
2
 położonego 

na parterze budynku Urzędu Miejskiego w Nałęczowie na okres powyżej trzech lat.  

Na prośbę Przewodniczącego Sesji Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu 

i Mienia Komunalnego (1:43:40) przedstawiła opinię w brzmieniu: „Komisji GBiMK na posiedzeniu 

w dniu 30 października 2019 roku po zapoznaniu się z materiałami zajęła następujące stanowisko: 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia zgody na wynajem w trybie bezprzetargowym części 

nieruchomości tj. lokalu o pow. 46,70 m
2
 położonego na parterze budynku Urzędu Miejskiego 

w Nałęczowie na okres powyżej trzech lat - Komisja zaopiniowała pozytywnie jednogłośnie 

(głosowało 7 członków komisji)”. 

Uchwała Nr XIV/93/19 poddana pod głosowanie (1:43:54) została przyjęta jednogłośnie przy 

15 głosach „za” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 12. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy 

Nałęczów na lata 2019 - 2023”. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:44:36) dokonał wprowadzenie w problematykę 

uchwały informując, że pełną treść dokumentu otrzymaliście Państwo z materiałami na dzisiejszą 

Sesje Rady. Jest to finalna wersja, która uprzednio była dwukrotnie dyskutowana na konsultacjach 

społecznych, bo taki też jest wymóg formalny. Aby tryb uchwalania tego Lokalnego Programu 

Rewitalizacji podlegał konsultacjom społecznym w ramach, których składane są wnioski, ankiety 

przez mieszkańców, przedsiębiorców odnośnie przedsięwzięć które powinny się w takim dokumencie 

znaleźć. Ten dokument to pewnego rodzaju strategia, w którym znajduje się diagnoza obszaru całej 

Gminy pod kątem stwierdzenia jakie obszary w sensie społecznym, demograficznym, kulturowym, 

ekologicznym, gospodarczym powinny ulec poprawie i są wskazywane konkretne rozwiązanie. 

Równocześnie ten dokument tworzymy po to, aby móc ubiegać się o dofinansowanie przede 

wszystkim na rewitalizację Parku Zdrojowego w Nałęczowie, ponieważ w najbliższym czasie są 

spodziewane nabory takich projektów w Urzędzie Marszałkowskim w Lublinie. A wymogiem 

formalnym przy składaniu wniosku o dofinansowanie jest posiadanie przez dany samorząd lokalnego 

programu rewitalizacji. Do końca 2023 roku wszystkie samorządy powinny mieć uchwalone gminne 

programy rewitalizacji. Z powodu zbyt krótkiego czasu na opracowanie tego rodzaju dokumentu na 

razie został opracowany „Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Nałęczów na lata 2019 - 

2023”. Przedstawił w dużym streszczeniu, co zawiera i z czego składa się ten dokument. Przed 

przedłożeniem dokumentu do uchwalenia uzyskał on pozytywną opinię Regionalnej Dyrekcji 

Ochrony Środowiska i Sanepidu oraz został poddany konsultacji i zatwierdzeniu przez Urząd 

Marszałkowski. Wersję Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Nałęczów na lata 2019 - 2023”, 

którą macie przeszła całą procedurę niezbędną do uchwalenia. W sensie merytorycznym na dzisiaj 
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żadnych zmian w uchwale nie powinniśmy wprowadzać. W toku dyskusji na Komisji Uzdrowiskowej 

udało się wyłapać kilka drobnych błędów literowych, nieprawidłowej nazwy miejscowości, czy 

stowarzyszenia. Takie korekty stylistyczne są jak najbardziej możliwe i przed finalnym przekazaniem 

do organu nadzoru zostaną naniesione. Stąd prośba i wniosek o podjęcie przedmiotowej uchwały 

abyśmy mogli dalej pracować nad wnioskiem o dofinansowanie na rewitalizację Parku Zdrojowego. 

Przewodniczącego Sesji (1:48:30) otworzył dyskusję. 

Radny Jerzy Michał Sołdek (1:48:48) oprócz zgłoszonych przeze mnie poprawek na Komisji 

Uzdrowiskowej są jeszcze niewielkie poprawki, których oficjalnie nie zgłosiłem, ale zostały 

naniesione wspólnie z Panią Justyną Kuzioła – Zastępcą Burmistrza. Poprawki takie jak: daty, nazwy, 

czy nie najszczęśliwszy wybór pewnych obiektów zabytkowych. 

Radny Wojciech Pawłocik (1:48:48) na stronie 68 punkt 2.4.2. „Analiza sfery środowiskowej 

w oparciu o diagnozę i wnioski z przeprowadzonych konsultacji społecznych, pozwoliła 

zidentyfikować problemy w niej występujące, do których należą: 

- „skażenie gleb wynikające z nadmiernego nawożenia”, kto zrobił taką analizę społeczną 

chciałbym otrzymać odpowiedź. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:50:34) odpowiedział, że została złożona ankieta 

przez podmioty w ramach konsultacji społecznych, łącznie z wnioskami. Konsultacje społeczne 

w ramach Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Nałęczów na lata 2019-2023 były 

przeprowadzane dwukrotnie. Była szeroka informacja dot. konsultacji ponadto zapraszałem sołtysów 

i radnych do wzięcia udziału w nich. Pana obecności na konsultacjach społecznych nie pamiętam, 

może nie było takiej możliwości. Nie jestem w stanie odpowiedzieć, kto konkretnie taką ankietę 

złożył, ale jestem w stanie to ustalić. W przygotowaniu LPR pomagała nam firma zewnętrzna, której 

przekazywano ankiety, także do jutra możemy to ustalić.  

Radny Grzegorz Pszczoła (1:51:34) uważa, że poruszony punkt przez Radnego Wojciecha 

Pawłocika został zapisany na wyrost, ponieważ nie sądzi by skażenie gleb wynikało z nadmiernego 

nawożenia dlatego, że nawozy są drogie i rolnicy ograniczają zakup. Ponadto każde gospodarstwo 

rolne jest zobowiązane do przestrzegania przepisów ograniczających nawożenie gleb. Realizacja tych 

przepisów przez rolników jest kontrolowana. Dlatego nie wiem czy ten zapis powinien się znaleźć 

w dokumencie LPR. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:52:07) celem LPR jest nie chwalenie się tym, co 

mamy dobre, ale jest to diagnozowanie istniejących problemów po to, żeby przy ewentualnych 

naborach dofinansowań mieć już zawarte problemy w dokumencie bazowym, abyśmy mogli 

pozyskiwać środki finansowe. Nie upieram się, że ten zapis ma być. Lecz kwestia jest taka, na ile 

możemy zmienić zapisy w dokumencie już zaopiniowanym przez odpowiednie instytucje. 

Radny Jacek Wilk (1:53:32) zgłosił, że na stronie 53 w wymienionych zadaniach z PROW 2007-

2023 jest „Wymiana dachu świetlicy wiejskiej w Witowicach”. U nas nie ma takiej miejscowości. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:53:47) ten błąd w nazwie miejscowości już został 

zgłoszony i będzie skorygowany. 

Radny Wojciech Pawłocik (1:54:10) na stronie 40 jest zapis „Do najważniejszych potrzeb w zakresie 

rozwoju podmiotów gospodarczych działających na terenie gminy Nałęczów należy zaliczyć: 

wsparcie w zakresie zakładania działalności gospodarczej”. Co to znaczy, bo ja nie zauważyłem 

żadnego wsparcia w tym zakresie. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:54:35) słusznie Pan Radny zauważył i dlatego 

znalazł się taki zapis w LPR jako działanie, które w przyszłości powinno wystąpić. Ten program 

zawiera rewitalizacje w kilku sferach: społecznej, gospodarczej, środowiskowej. 

Radny Wojciech Pawłocik (1:56:01) skoro jest to program rewitalizacji, to ja w nim nie zauważyłem 

zapisu, że chcemy zachować charakter Gminy Uzdrowiskowej i nie chcemy budowy następnej fabryki 

po tej stronie torów. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:56:28) tak, jak już na wstępie informowałem jest 

lokalny, a nie gminny program rewitalizacji. LPR swoim zakresem może objąć 20% powierzchni całej 
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Gminy i 30% Gminy pod względem demograficznym. Proponowane zapisy mogą się znaleźć 

w przypadku Gminnego Programu Rewitalizacji. Diagnozowana jest cała Gmina, ale wskazywanie 

konkretnych rozwiązań mogło dotyczyć tylko tych 20% powierzchni Gminy i 30 % populacji. 

Skupialiśmy się na terenach, które wymieniałem, Park Zdrojowy i kilka innych lokalizacji, gdzie 

mogła by być przeprowadzona rewitalizacja pod kątem naboru wniosków przez Urząd 

Marszałkowski. Będzie czas uchwalania Gminnego Programu Rewitalizacji, wtedy takie wnioski 

mogą wpłynąć. 

Radny Wojciech Pawłocik (1:57:52) Obszar rewitalizacji obejmuje część Nałęczowa, Czesławice 

i Bronice. Dlaczego Bronice? 

Przewodniczący Sesji (1:58:05) w dokumencie LPR jest analiza wskaźnikowa. Na początku jest 

przeprowadzona analiza całej Gminy, następnie są wymienione aspekty, o których mówił Burmistrz, 

społeczne, gospodarcze, środowiskowe, wszystkie są przeliczone w formie punków procentowych i na 

tej podstawie specjalnym wzorem wybrane zostały obszary, na których możemy wprowadzić 

rewitalizację. Przy lokalnym programie jest ograniczenie, co do wielkości obszaru tj. nie więcej jak 

20%. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:58:57) w ramach uzupełnienia dodał. Jak jest 

budowany LPR i przedsięwzięcia. Osoby aktywne zainteresowane tym dokumentem biorą udział 

w konsultacjach. Po konsultacjach, na których są przedstawiane założenia LPR, każdy ma prawo 

złożyć ankietę. I na podstawie złożonych ankiet są wpisywane przedsięwzięcia. Czesławice, czy 

Bronice wynikały z tego, że osoby z tych terenów złożyły ankiety ze wskazaniem konkretnych 

rozwiązań. 

Radny Wojciech Pawłocik (2:00:09) w podobszarze III Bronice-Kolonia wymienione są cele 

operacyjne takie jak: 

1. Poprawa warunków życia mieszkańców obszaru rewitalizacji poprzez przeciwdziałanie 

negatywnym zjawiskom społecznym. 

2. Ożywienie gospodarcze i turystyczne dzięki wykorzystaniu lokalnych zasobów. 

3. Poprawa stanu infrastruktury i przestrzeni z zachowaniem wysokich standardów dbałości 

o środowisko naturalne.  

Poprosił o wyjaśnienie powyższych zapisów, może Pani Radna Marta Głos będzie coś w tych 

tematach wiedziała. 

Przewodniczący Sesji (2:01:01) wyjaśnił, że odczytane punkty przez Radnego Wojciecha Pawłocika 

jest to podsumowanie analizy wskaźnikowej. A jak ona została oceniona i co podlegało ocenie jest 

opisane bardzo szczegółowo w LPR kilka stron wcześniej. Zachęcam wszystkich radnych do 

przeczytania całego dokumentu – LPR, który jasno przedstawia stan naszej Gminy. 

Radna Marta Głos (2:01:26) poinformowała, że uczestniczyła w konsultacjach społecznych i sama 

była zdziwiona, że Bronice-Kolonia według wskaźników zostały zakwalifikowane do terenów 

zdegradowanych i na początku nie było mi przyjemnie. Ale te badania były wykonywane na 

podstawie różnych wskaźników, tak jak mówił Burmistrz. Gdyby Pan był to by Pan wiedział. My 

byliśmy na konsultacjach i wiemy o tym. Były przeprowadzone również w formie bardzo ciekawej 

prezentacji i ciekawej rozmowy. Jeżeli Pana wypowiedź miałaby sugerować, że sobie coś załatwiłam, 

to odpowiadam, że niczego sobie nie załatwiłam Te wskaźniki zakwalifikowały kilka punktów Gminy 

jako tereny zdegradowane. Firma EURO Compass Sp. z o.o. która opracowywała LPR ma swoje 

narzędzia badawcze i na podstawie tych badań ujawnione zostały obszary zdegradowane. Badane były 

problemy społeczne o czym mówił Burmistrz tj. bezrobocie, stan dochodów na danym terenie, nawet 

ilość niebieskich kart. Gdyby Pan był przynajmniej na jednym spotkaniu, nie zadawałby Pan takich 

pytań na Sesji. 

Radny Wojciech Pawłocik (2:03:25) chciałbym, aby wszyscy usłyszeli np. na temat punktu 

„Ożywienie gospodarcze i turystyczne dzięki wykorzystaniu lokalnych zasobów” na czym to będzie 

polegało. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:03:40) odpowiedział, że jeśli chodzi o ożywienie 

gospodarcze i turystyczne te miejsca były mapowane w następujący sposób. Swego czasu mieszkańcy 
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lub przedsiębiorcy składali ankiety z propozycjami, my ocenialiśmy, czy dana propozycja kwalifikuje 

się do naboru np. w działaniu 7.1. Dziedzictwo kulturowe. Należało wybrać propozycje, które będą 

realne do wykonania. 

Mogliśmy wpisać zbudowanie przez Gminę tężni za 5mln. zł ale wiemy, że na dzisiaj tego nie 

zrobimy. Na podstawie złożonej ankiety i deklaracji właścicieli wpisaliśmy rewitalizację Pałacu 

w Bronicach również dla atrakcji turystycznej. Aby uzyskać dofinansowanie z Urzędu 

Marszałkowskiego zadanie takie musi być zapisane w LPR takie są wymogi. 

W sprawie poprawy stanu infrastruktury i przestrzeni z zachowaniem wysokich standardów dbałości 

o środowisko naturalne. Dał przykład, że Urząd Miejski zlecił Wiesławowi Jarosińskiemu 

dyrektorowi Miejskiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji przygotowanie mapy obszarów Gminy, 

na których w najbliższym czasie nie byłoby uzasadnione projektowanie budowy sieci kanalizacji. Ale 

alternatywnie powinniśmy myśleć o przydomowych oczyszczalniach ścieków i w Bronicach 

moglibyśmy budować takie oczyszczalnie. W najbliższym czasie będą nabory w Programie Rozwoju 

Obszarów Wiejskich i przygotowujemy się, żeby złożyć wniosek o dofinansowanie na przydomowe 

oczyszczalnie ścieków. 

Radny Wojciech Pawłocik (2:06:26) a jeśli zostanie wprowadzona strefa pośrednia, to co będzie 

z tym całym projektem odnośnie przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:06:35) na dzisiaj nie ma żadnej strefy, opieram 

się na tym co jest dzisiaj. Nie ma strefy i można budować przydomowe oczyszczalnie ścieków, 

 będziemy składać wniosek o dofinansowanie. 

Przewodniczący Sesji (2:08:25) wobec zakończenia dyskusji poprosił Przewodniczącego Komisji 

Uzdrowiskowej o przedstawienie opinii Komisji. 

Radny Robert Matysiak – Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej (2:08:34) przedstawił opinię 

w brzmieniu: „Komisji Uzdrowiskowa na posiedzeniu w dniu 30 października 2019 roku po 

zapoznaniu się z materiałami zajęła następujące stanowisko: Projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

„Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Nałęczów na lata 2019 - 2023” - Komisja 

zaopiniowała pozytywnie jednogłośnie (głosowało 6 członków komisji)”. 

Przewodniczący Sesji (2:08:47) odczytał projekt uchwały Nr XIV/94/19 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 30 października 2019 r. w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu 

Rewitalizacji dla Gminy Nałęczów na lata 2019 - 2023”. 

Uchwała Nr XIV/94/19 poddana pod głosowanie (2:09:31) została przyjęta przy 14 głosach „za 

i 1 głosie „wstrzymującym się” (głosowało 15 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 13. 

Oświadczenia, zapytania i wolne wnioski. 

Radny Roman L. Kamola (2:10:07) 

- Na poprzedniej Sesji złożyłem informację o wypowiedzeniu przez Zakład Leczniczy „Uzdrowisko 

Nałęczów” układu zbiorowego pracownikom. Na dzień dzisiejszy działające w tym zakładzie 

organizacje związkowe zakwestionowały to wypowiedzenie z powodu błędów i Państwowa 

Inspekcja Pracy przyznała rację związkom zawodowym. Układ zbiorowy nie został skutecznie 

wypowiedziany i Zarząd Zakładu Leczniczego dzisiaj ponownie wręczył wypowiedzenie układu 

zbiorowego i zadeklarował chęć rozmów na temat nowego układu zbiorowego. 

- Około 2 tygodnie temu wystąpił w Nałęczowie alarm smogowy z powodu palenia traw, liści 

i resztek ogrodowych. Zwrócił się z apelem o ograniczenie spalania resztek ogrodowych w tym 

liści, przecież można je oddać, jako odpady biodegradowalne.  

- Zgłosił, że chodnik przy ul. Dulębów jest zasypany liśćmi od dłuższego czasu, natomiast przy 

skarpie gałęzie uderzają ludzi po głowie. Powiatowy Zarząd Dróg nic z tym nie robi. 
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- Po Sesji będzie posiedzenie Komisji Rewizyjnej. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:12:50) 

- W kwestii Zakładu Leczniczego „Uzdrowisko Nałęczów” wczoraj uczestniczyłem w spotkaniu 

Zarządu, na którym poinformowano mnie, że w ramach starań o poprawę sytuacji finansowej 

Uzdrowiska prowadzone są działania optymalizacji kosztów, dlatego został wypowiedziany układ 

zbiorowy. Chodzi przede wszystkim o oszczędności związane z wypłatą jubilatek oraz odpraw 

emerytalnych. Pozostałe przywileje dla pracowników mają pozostać. Zarząd chce negocjować ze 

związkami zawodowymi. 

- W sprawie drogi powiatowej. W ubiegłym tygodniu Komisja Infrastruktury Rady Powiatu 

w Puławach odbyła częściowy objazd po drogach powiatowych. Obecnie czekam na 

potwierdzenie terminu, kiedy Komisja wznowi kontynuację objazdu dróg powiatowych, aby 

przedstawić kwestie dróg powiatowych na terenie naszej Gminy. 

Radny Roman L. Kamola (2:14:53)  

- Moim zdaniem wyglądało to tak, że ZL „Uzdrowisko Nałęczów” chce obciąć koszty zakładu 

kosztem pracowników. A około 80% pracowników pracuje za stawkę najniższego wynagrodzenia 

krajowego. Jeśli dojdą ograniczenia związane z gratyfikacjami finansowymi, to wówczas 90% 

pracowników będzie pracowało za najniższe wynagrodzenie krajowe. 

Radny Grzegorz Szkoła (2:15:53)  

- W sprawie chodnika przy ul. Dulębów mając na uwadze bezpieczeństwo pieszych jak i komfort 

ich przechodzenia Dyrektor Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

w Nałęczowie zlecił wykonanie tego zadania w czynie społecznym i przez ostatni tydzień liście 

były sprzątane i chodnik był czysty. 

Radny Roman L. Kamola (2:16:15)  

- Ja zgłosiłem odcinek chodnika przy ul. Dulębów od Młyna w górę i tam nie jest posprzątane. 

Przewodniczący Sesji (2:16:45)  

- Jak wygląda sprawa zagradzania lub grodzenia cieków wodnych, bo prawnie chyba jest 

zabronione takie działanie. Taką sytuację zaobserwowałem przy źródełku „Nadzieja”, które 

znajduje się na tyłach posesji dzisiejszej IKARDII. Wybudowano ogrodzenie do samej rzeki 

wbijając słupy już w rzece. Źródełko przedzielone jest siatką na połowę. Czy w tym przypadku 

możemy w jakiś sposób interweniować i spowodować dostępność do źródła od strony lasu, bo jest 

to jedyne źródło w Nałęczowie, z którego możemy pić wodę. 

Radny Wojciech Pawłocik (2:17:54) 

- Podobna sytuacja jest w Drzewcach przy wytwórni wody „Cisowianka” został zagrodzony ciek 

wodny i niema dostępu. Jakim prawem „Cisowianka” zagrodziła ten ciek wodny. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:18:38) poinformował, że sprawdzi oba tematy 

w ochronie środowiska, jeśli będzie taka możliwość złożymy wniosek do Wód Polskich aby cieki 

wodne zostały udostępnione. 

Radny Jacek Wilk (2:18:55) Czy Pan Burmistrz dowiedział się jaka jest sytuacja z parkingiem przy 

ul. Paderewskiego, z którego korzysta Centrum Szkoleniowo-Wypoczynkowe „Energetyk”. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:19:13) udzielił odpowiedzi, że w umowie 

dzierżawy nie ma zapisu, który by obligował dzierżawcę do jakiegoś dofinansowywania.  

Radny Adam Kozak (2:19:50)  

- Z tego, co wiem odbywają się liczne konsultacje z firmą, która wykonuje remont linii kolejowej. 

Chciałbym zapytać Pana Burmistrza, czy termin 15 listopada br jako pierwszy próbny przejazd 

pociągu będzie się wiązał z udrożnieniem przejazdu pod wiaduktem w Czesławicach. A jeżeli nie, 
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to chciałbym aby, Pan Burmistrz dowiedział się, czy w ramach umowy korzystania z dróg 

powiatowych, która obowiązuje do 31 grudnia br., ktokolwiek z firmy wykonującej ten remont 

składał wniosek o przedłużenie tego terminu.  

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:20:40) w ubiegłym tygodniu odbyło się spotkanie 

z przedstawicielem Polskich Linii Kolejowych, który potwierdził, że na 15 listopada br ma być 

gotowość przejazdowa jednego toru i ruch kolejowy ma być wznowiony od Lublina do Warszawy. 

Lecz nie miał informacji, czy to równocześnie ma oznaczać otwarcie wiaduktu w Czesławicach 

z przejściem dla pieszych. Oficjalnego stanowiska w tej sprawie jeszcze nie mam. 

Nieoficjalnie rozmawiając z przedstawicielem wykonawcy firmy TRAKTEK miałem przekaz, że 

w czasie, kiedy będzie drożny przejazd ma być drożne przejście dla pieszych i rowerzystów. W tej 

sprawie zwrócimy się na piśmie o zajęcie oficjalnego stanowiska. 

Radny Adam Kozak (2:21:49) bardzo proszę, bo w tej chwili mamy robocze przejście dla pieszych 

i rowerzystów. Nie wyobrażam sobie sytuacji, kiedy pociągi będą kursowały, a ludzie będą 

przechodzili przez przejście, które nazwałem robocze. Sugeruję nacisnąć w tej sprawie, by 

przynajmniej udrożnić przejście pod wiaduktem, jeżeli nie będzie możliwości wykonania pełnej 

modernizacji. 

Radny Wojciech Pawłocik (2:22:27) 

- W sprawie podziemnego przejścia na Dworcu PKP w Nałęczowie. Pani, która mieszka na północ 

od przejścia w odległości 10 m nie zgodziła się na proponowaną kwotę przez kolej w ramach 

wywłaszczenia. Kolej się odwołała od jej decyzji i jej sytuacja jest w zawieszaniu, nadal czeka, co 

będzie dalej i nie ma nikogo, kto by się wstawił za tą Panią i pomógł jej sfinalizować tą sprawę. 

Proszę, aby Radni i Burmistrz pochylili się nad tym problemem. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:24:15) odpowiedział, że Pan radny ma 

nieaktualne dane w tej sprawie. Poinformował, że brał udział w spotkaniu w Urzędzie Wojewódzkim 

razem z Panią, która mieszka na posesji przy torach i przedstawicielami wykonawcy, PLK oraz 

przedstawicielem Ministerstwa Infrastruktury. Wnioskowaliśmy o wydłużenie czasu dla Pani, która 

jest w procedurze wywłaszczeniowej, na wyprowadzkę. Na nowo został powołany rzeczoznawca, 

który wykonał wycenę całej nieruchomości. PLK podważyło decyzję rzeczoznawcy, ale ostatecznie 

została ona zatwierdzona i Pani otrzyma kwotę dokładnie taką o którą wnioskowała. W ubiegłym 

tygodniu już czynili starania o przekazanie tej Pani całej kwoty odszkodowania. 

W ramach działki, która jest wywłaszczana będzie urządzone wyjście z przejścia podziemnego oraz 

złożyliśmy wniosek do PLK o urządzenie tam jak również w Czesławicach dodatkowych miejsc 

parkingowych, o co pytał Pan wcześniej. 

Radny Grzegorz Pszczoła (2:26:44) 

- W związku z pracami na kolei pod wiaduktem w Piotrowicach została ustawiona sygnalizacja 

świetlna, która nie jest dobrze zsynchronizowana. Zdarza się, że po obu stronach jest czerwone 

światło i robią się korki. Czy nie można skrócić czasu czerwonego światła. Wydaje się, że 

wygodniej było, przy oznakowaniu pierwszeństwa przejazdu z jednej strony, czy nie możemy do 

tego powrócić. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:27:24) odpowiedział, że zwróci się z wnioskiem 

o poprawienie samej sygnalizacji świetlnej. Na każdą zmianę organizacji ruchu musi być opracowany 

i zatwierdzony projekt. Sadzę, że takie były wymogi były spełnione. Wprowadzono sygnalizację 

świetlną, która została zatwierdzona i zrealizowana. Zwykłym wnioskiem nie można tej sygnalizacji 

usunąć. 

Radny Andrzej Depta (2:28:12) 

- Miały być rozpoczęte prace przy przebudowie ul. Partyzantów, czy mógłby Pan Burmistrz 

poinformować na jakim etapie jest ta planowana inwestycja i co będzie robione w najbliższym 

czasie. 



Z:\Nowe_od_listopada_2018\Protokoły\2019\XIV_Sesja_30_10_2019\XIV_Protokół km_sprawdzony.docx 

 

Strona 15 z 25 

 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:28:36) poinformował, że po konsultacjach 

z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków i Biurem Projektowym rozwiązanie zastępcze 

w porównaniu do ścianki oporowej, która miała być wylewana, zostało zaakceptowane i wpisane 

przez projektantów jako nieistotna zmiana i nie musimy od nowa procedować całego pozwolenia 

budowlanego. Rozwiązaniem zastępczym jest ściana Larsena, są to specjalne elementy metalowe, 

które są wbijane w grunt, następnie wzmacniająca osłona z gazonów lub gabionów. W związku z tym 

wznowiliśmy rozmowy z wykonawcą, który jeszcze nie podpisał umowy ze względu na nieścisłości 

w dokumentacji projektowej. Jeśli ustawa o zamówieniach publicznych pozwoli nam, to z tym samym 

wykonawcą podpiszemy umowę, a jeśli nie będziemy musieli ogłosić przetarg z uzupełnioną 

dokumentacją. Chcielibyśmy, aby samo zabezpieczenie skarpy było wykonane jeszcze w tym roku. 

Radny Robert Matysiak (2:30:29)  

- Na Strzelcach przy posesji Kazimierza Piotrowskiego jest ostro zakończony krawężnik i już 

kolejna osoba uszkodziła sobie samochód. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:30:47) rozumiem, że na określonym odcinku? 

Radny Robert Matysiak (2:30:52) skinął głową twierdząco. 

Przewodniczący Sesji (2:31:00) zapytał, czy Radni mają jeszcze jakieś pytania lub wolne wnioski 

i oświadczenia radnych. Wobec braku chętnych zapytał osoby z publiczności, czy mają jakieś pytania 

do radnych lub Burmistrza. 

Pan Michał Targoński – mieszkaniec Nałęczowa (2:31:29) 

- Panie Burmistrzu w Zakładzie Leczniczym „Uzdrowisko Nałęczów” przepracował Pan ponad 

10 lat i dziwię się, że Pan mówi, iż firma ta chce robić oszczędności ze względu na trudną sytuację 

finansową. Oczywiście sytuacja firmy jest trudna, ale to nie jest wina pracowników tylko 

„korposzczurów” warszawskich, które przyjeżdżają do Uzdrowiska jeden dzień lub 2 dni 

w tygodniu. Jak zaczynałem pracę w Uzdrowisku przez trzydzieści parę lat był jeden prezes, jeden 

zastępca prezesa ds. technicznych i jeden zastępca prezesa ds. lecznictwa i jeden księgowy. 

Dzisiaj jest dziesięciu dyrektorów w Uzdrowisku. Panie Burmistrzu kto jest w stanie na nich 

zarobić, na ich samochody, paliwo itd. 

- W ubiegłym roku na zebraniu mieszkańców ustaliliśmy podział pieniędzy w ramach funduszu 

sołeckiego. Kwotę w wysokości 20.000 zł przeznaczyliśmy na oświetlenie uliczne na odcinku od 

ul. Kolejowej przez zakręty aż do krzyża. W zeszłym roku miało być zrobione okablowanie 

i podpory na lampy. Do dnia dzisiejszego nic nie ma. Chciałbym się dowiedzieć, co się stało 

z tymi pieniędzmi i dlaczego w tym temacie nic się nie robi. 

- Wyraził podziękowania Radnemu Grzegorzowi Szkole za spowodowanie likwidacji dziur 

w ul. Poniatowskiego. Zwróciłem się z prośbą do radnego i prośba została zrealizowana. Dziękuję. 

- Jestem sąsiadem działki nr 145 w Charzu A, która jest mieniem komunalnym. Na tej działce przy 

mojej posesji jest uschnięte drzewo, które zagraża mojemu bezpieczeństwu i tym, którzy do mnie 

przyjeżdżają na wypoczynek. Proszę o usuniecie tego suchego drzewa. 

- W części nowego parku na alejkach nasypano tłucznia, ale on nie jest odpowiedni i nie da się po 

nim chodzić, a tym bardziej przejechać wózkiem. Moim zdaniem należało innym materiałem 

wysypać alejki, może mniejszym granulatem. Dużo kuracjuszy zwraca na to uwagę. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:34:40) udzielił wyjaśnień.  

- Panie Michale w ZL „Uzdrowisko Nałęczów” pracowałem 11 lat przy Pana stażu to niewiele. 

Chyba zostałem źle zrozumiany, przekazałem tylko, jakie jest oficjalne stanowisko Zarządu ZL 

„Uzdrowisko Nałęczów”, które zostało mi przekazane na tym spotkaniu. 

- Sprawa oświetlenia. Te pieniądze były faktycznie zabezpieczone w funduszu sołeckim na 

oświetlenie uliczne. Ale mamy decyzję, że nie będzie kładzione okablowanie tylko w tym 

miejscu staną wolnostojące latarnie zasilane ogniwami fotowoltaicznymi. Zamówienie zostało już 
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złożone i po ustaleniu z firmą, która te lampy sprzedaje, które lokalizacje posadowienia latarni 

będą najlepsze pod kątem doładowania ogniw tam będą one montowane. 

- W sprawie uschniętego drzewa zostanie przekazane zlecenie do Miejskiego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Nałęczowie. 

- W sprawie alejek w nowym parku, pomysł był mój, ponieważ nawierzchnia, która była 

wcześniej, po każdych opadach deszczu była zatapiana. Zleciliśmy MZGKiM i alejki zostały 

skorytkowane poprzez wybranie starego materiału, który był błotem. Następnie przysypano 

żwirem o mniejszym granulacie i zagęszczono walcem. Sądziliśmy, że taki remont alejek spełni 

swoją rolę ale okazuje się, że nie do końca to się sprawdziło. Mam nadzieje, że w ramach 

rewitalizacji Parku Zdrojowego uda nam się zbudować normalne alejki. Będziemy rozmawiać 

z Konserwatorem aby wyraził zgodę na utwardzenie. To, że na alejkach jest taka nawierzchnia, 

a nie inna wynika z tego, że Wojewódzki Konserwator Zabytków nie pozwalał na wykonanie 

alejek z kostki. 

Radny Robert Matysiak (2:37:18) udzielił informacji 

- W sprawie latarni. Dokładnie mieliśmy 13.016,45 zł na projekt oświetlenia. Za tę kwotę 

montujemy dwie lampy solarne, które prawdopodobnie będą zamontowane jeszcze w listopadzie 

br. 

Pan Michał Targoński – mieszkaniec Nałęczowa (2:37:37) 

- W jakiej cenie są te latarnie. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:37:39) odpowiedział, że średni koszt jednej 

lampy solarnej z ogniwem fotowoltaicznym, ze słupem, oprawą i kosztami montażu, to jest około 

6 do 6,5 tysiąca złotych. 

Przewodniczący Sesji 

- Miałem zgłoszenie, aby na wysokości przejścia na Strzelce wykonać przejście przez jezdnię 

ponieważ tamtędy chodzą dzieci do szkoły i jest niebezpiecznie. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:38:12) odpowiedział, że wniosek jest znany i już 

został złożony pisemny wniosek do Zarządu Dróg wojewódzkich o wykonanie miejsca dla pieszych 

w związku z zagrożeniami. Rzeczywiście tam jest duży ruch dzieci szkolnych. Wyraziliśmy również 

gotowość współfinansowania takiego przejścia. 

Pan Tomasz Chabros – mieszkaniec Drzewiec (2:38:38) 

- Na XII Sesji Rady w sierpniu 2019 r. poruszano sprawę stref ochrony wód. Pan Burmistrz 

parokrotnie akcentował, że nie unikniemy utworzenia strefy pośredniej ochrony wód. Zapoznałem 

się z dokumentacją studni, które są i które obecnie powstają. Z tych zapisów absolutnie nie 

wynika, że mają być strefy ochronne. Wręcz jest jednoznaczne stwierdzenie, że nie ma potrzeby 

tworzenia strefy pośredniej. W związku z tym moje pytanie, dlaczego Pan Burmistrz tak mocno 

akcentował, że stref ochrony pośredniej nie unikniemy. 

- Również Pan Burmistrz stwierdził, że Urząd Gminy zleci analizę hydrogeologiczną, czy w ciągu 

tych dwóch miesięcy coś w tym temacie się zmieniło i czy już jest ta analiza. 

- Pan Burmistrz wówczas informował, że chcemy rozmawiać i strony będą ze sobą rozmawiać na 

ten temat. Dwa miesiące minęły i w mojej ocenie tych rozmów nie było przynajmniej nie 

słyszałem by miały miejsce. 

- Mówiło się wówczas o kompleksowej analizie dotyczącej ujęć wodnych, czyli oceny ryzyka, która 

miała być przed 15 września br. czy coś się zmieniło w tym zakresie. 

- Na tej Sesji Dyrektor Miejskiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Nałęczowie powiedział 

wówczas, że w przypadku ujęcia w Nałęczowie strefy ochrony pośredniej nie będzie, 
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a w przypadku ujęcia wody w Piotrowicach raczej nie będzie. Chciałbym usłyszeć jak ta kwestia 

wygląda. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:41:42) poinformował, że udzieli wyjaśnień 

zaczynając od ostatniego pytania. 

- Z informacji, które mam na dzisiaj od Pana Dyrektora MZWiK w Nałęczowie wynika, że 

formalnie analizy te nie są ukończone tak nieformalnie przekazał podmiot, który odpowiada za 

przygotowanie analiz dla MZWiK i dla Gminy Nałęczów. 

- Kwestie rozmów i dialogu, rzeczywiście takie deklaracje padły z mojej strony. Ale przy okazji 

tych deklaracji mówiłem, że czas na rozmowy będzie przede wszystkim wtedy, kiedy 

„Cisowianka” przedstawi swoja analizę i to podtrzymuję. Tak jak Pan mówił około 15 września 

br. ta analiza miała być, mamy już koniec października, a jeszcze jej nie ma i nie znam przyczyn 

dlaczego jeszcze nie jest ukończona. Deklaracje były takie, że analiza zostanie upubliczniona jak 

tylko zostanie ukończona i przekażemy mieszkańcom oraz samorządowi. W pewnym sensie te 

konsultacje i rozmowy też z udziałem Gminy były. Było spotkanie w Nałęczowie, w którym 

uczestniczyli przedstawiciele wykonawcy analizy zlecanej przez samorząd, przedstawiciele Pana 

Wojewody i mieszkańcy Gminy Nałęczów. Faktycznie mówiłem na zebraniu sołeckim 

w Bronicach, że raczej nie unikniemy kwestii powstania strefy. Przyznam, że też zmieniło się 

moje spojrzenie na ten temat w momencie, kiedy Urząd Wojewódzki przedstawił swoją 

interpretację tych zapisów. Uznawałem, że z mocy ustawy wynika, iż każdy podmiot musi 

wykonać taką dokumentację i na wniosek podmiotu Wojewoda nie ma prawa odmówić ustalenia 

generalnie strefy pośredniej. Natomiast mamy możliwość negocjowania warunków tej strefy. 

Dlatego deklarowałem przeprowadzanie rozmów i negocjowanie warunków. W obecnej sytuacji 

nie mamy jednoznacznej interpretacji przepisów, czy rozlewanie wody w butelki jest zbiorowym 

zaopatrzeniem ludności w wodę, czy nie. Z mocy ustawy wynika, że analizę przede wszystkim 

muszą zrobić podmioty świadczące zbiorowe zaopatrzenie ludności w wodę. Czyli w pierwszej 

kolejności zakłady wodociągowe w samorządach.  

- Może na tym forum nie powinienem tego mówić, ale powiem. Ja osobiście miałem niedosyt ze 

spotkania w Nałęczowie, jeśli chodzi o prezentację firmy, która miała by wykonać analizy dla 

samorządu. To była ta sama firma, która robiła analizy w czasie, kiedy „Nałęczowianka” 

ustanawiała strefę. Generalnie jest tak, że wykonanie analizy będzie możliwe wtedy, kiedy 

„Cisowianka” przedstawi swoją analizę i to nam potwierdziły wszystkie podmioty, z którymi 

rozmawialiśmy odnośnie wykonania takiej analizy dla samorządu. Obecnie zastanawiamy się, czy 

ta firma będzie wykonywała analizy dla nas. Jednocześnie rozmawiam w sprawie wykonania tej 

analizy z przedstawicielami Instytutu Meteorologii i Gospodarki Wodnej i są pewne 

rekomendacje, o tej szerszej analizie hydrogeologicznej, o której Pan wspomniał, ja też mówiłem. 

To byłaby analiza, która by nam pokazała, jakie są bilanse wodne na terenie naszej Gminy. Czy 

w skali określonego czasu tej wody przybywa, czy ubywa.      

Pan Tomasz Chabros – mieszkaniec Drzewiec (2:47:30) 

- Nie jestem specjalistą od wody, ale wiem, że Nałęczów leży na lustrze wody, w czasie II Wojny 

Światowej woda z Nałęczowa była wywożona przez Niemcy do Afrika Korps. Lustro wody jest, 

ale woda, która obecnie spada do tego lustra dotrze za 20 lat.  Na Strzelcach był ciek wodny, który 

wypełniał wodą stawy, jeszcze dwa lata temu stawy były, obecnie już ich nie ma bo wyschły. 

Z wodą to nie jest tak, że ona jest i ciągle będzie, nasze dzieci i wnuki mogą tej wody już nie mieć. 

- Od innych kopalin jak woda gminy pobierają olbrzymie pieniądze i są bardzo bogate, natomiast 

nie wiem dlaczego tak się dzieje, że od wody płaci się grosiki. Nie może być tak, ze za 1 m
3
 wody 

płaci się chyba 20 groszy, a butelka wody kosztuje 2 zł. Wydaje mi się, że powinniśmy wspólnie 

dotrzeć do posłów i by zgłosili postulat w tej sprawie do sejmu. Nie może być tak, że Gmina, 

która zaopatruje w wodę połowę Europy nie ma środków finansowych na inwestycje, 

a powinniśmy być jedną z najbogatszych gmin w Polsce. 
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Radny Wojciech Pawłocik (2:49:15) 

- Chciałem powiedzieć Panu, że naturalny obieg wody jest zachwiany i nieprawdą jest, że 

zachowany jest bilans, wody ciągle ubywa. Instytut Meteorologii i Gospodarki Wodnej prowadząc 

badania w latach 2016-2019 ujawnia, że warunki pogodowe były takie, że opadów było zbyt mało 

i stan wód podziemnych nie bilansuje się. Dlatego uważam, że może nie być szosy, latarni czy 

innej inwestycji i to jest do przeżycia, natomiast bez wody żyć się nie da. Mam prośbę do Pana 

Burmistrza abyśmy poprzez Komisje Rolnictwa i Rozwoju Wsi wspólnie z sąsiednimi gminami 

zrobili analizę bilansu wód podziemnych. 

- Była poruszona sprawa zwiększenia opłaty za pobór wody. Moim zdaniem jest to niebezpieczne 

ponieważ może się przyczynić do zwiększenia poboru wody i budowy nowych rozlewni wody. 

Stworzymy strefę ekonomiczną, obecnie już nie mamy Gminy Uzdrowiskowej tylko strefę 

ekonomiczną. 

Na spotkaniu z wojewodą Pan Dyrektor Zakładu „Cisowianka” powiedział, że chcą być marką na 

całą Europę. Zakład czerpie wodę prawie za darmo, pozbawiając nas wody, wywozi do Europy 

i chce być marką Europy, a my nic z tego nie mamy. 

Pan Wiesław Jarosiński – Dyrektor Miejskiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 

w Nałęczowie (2:52:41) w uzupełnieniu wypowiedzi Pana Burmistrza w sprawie ujęcia wody 

w Nałęczowie poinformował, że na początku października br. otrzymaliśmy analizę ryzyka ochrony 

ujęcia wody w Nałęczowie. Z dokumentacji wynika, że Miejski Zakład Wodociągów i Kanalizacji dla 

ujęcia wody w Nałęczowie nie musi mieć strefy ochronnej. Dokument ten przekazaliśmy do 

Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego w Lublinie. LUW dokument przyjął, kopię tego pisma otrzymał 

również Urząd Miejski w Nałęczowie. Jeśli chodzi o ujęcie wody w Piotrowicach MZWIK 

w Nałęczowie posiada dokumentację hydrotechniczną. W latach 90 kiedy tworzono ujęcie wody 

w Piotrowicach ze struktur glebowych wynikało, że strefy ochrony wód nie musi być. Dokładnie 

będziemy wiedzieli w grudniu br., jak otrzymamy ocenę, czy jest konieczna strefa pośrednia. 

Radny Jacek Wilk (2:53:53) 

- Chciałbym wyrazić swoją opinię. Radny Wojciech Pawłocik atakuje Dyrektora MZWiK 

i Burmistrza. Nie miałem czasu obejrzeć programu publicystycznego, ale słyszałem, że takowy 

program był i Radny był zaproszony z kilkoma osobami i wojewodą. Nie wiem jak Radny 

dopuścił do tego, że nie zaprosił Burmistrza i Przewodniczącego Rady do tego programu. 

A dzisiaj Pan prosi ludzi, żeby przyszli na Sesję, atakowali Burmistrza, Dyrektora MZWiK, 

a w telewizji uznaliście, że można ich pominąć. Ja gdybym był na miejscu Radnego Pawłocika nie 

wystąpiłbym w programie gdyby nie było gospodarza naszego terenu. Działamy na terenie Gminy 

Nałęczów i Burmistrz powinien być zaproszony na takie spotkanie. 

Przewodniczący Sesji (2:55:00) zaapelował o zachowanie spokoju. 

Radny Wojciech Pawłocik (2:55:04) 

- Czy Pan Radny jest zorientowany, że ten program był odwoływany przez 5 tygodni. 

Radny Jacek Wilk (2:55:07) 

- Odpowiedział, nie wiem. 

Radny Wojciech Pawłocik (2:55:04) 

- Jak organizuję imieniny, czy grilla to zapraszam przyjaciół. Natomiast zauważyłem, że Pan 

Burmistrz nie jest zainteresowany naszą sprawą. Czy Pan by zaprosił kogoś, kto nie jest za Panem. 

Radny Jacek Wilk (2:55:30) 

- Odpowiedział, że zaprosiłby, aby poznać jego poglądy. Bo jak się zna czyjeś poglądy, to bardziej 

się rozumie swoje. 

Radny Wojciech Pawłocik (2:55:37) jest mi miło i jestem zadowolony z takiej wypowiedzi. Mam 

nadzieję, że w następnych takich działaniach wszystko będzie jawne. W związku z tym nasuwa mi się 
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pytanie czy Pan Burmistrz jest zorientowany jakie są dalsze działania na terenie działki nr 16 

w Piotrowicach, chcemy to usłyszeć. 

Przewodniczący Sesji (2:56:20) proszę Państwa dyskusja zmierza trochę w innym kierunku. Po 

pierwsze nie jesteśmy tutaj dla siebie wrogami. Jesteśmy mieszkańcami tej gminy i mieszkamy na tej 

samej wodzie, z której korzystamy. Przepisy nas wszystkich obowiązują i jesteśmy dokładnie w takiej 

samej sytuacji, jak Państwo, których ta strefa dotyczy. My, jako włodarze Gminy nie mamy prawa 

głosu w sprawie utworzenia bądź nie utworzenia strefy i to było wprost powiedziane na spotkaniu 

u Wojewody. Wody Polskie i przepisy w tym zakresie przewidziały jeden ciąg postępowania. Jest 

niejasna sytuacja w ustawie, gdzie zakłady dostarczające, zaopatrujące i produkujące wodę mają 

obowiązek, nie prawo, stworzenia operatu. I na podstawie tego operatu składają dokumenty do 

Wojewody, a Wojewoda nie ma prawa odmówić ich przyjęcia, może wskazać tylko błędy formalne 

we wniosku. Jesteśmy na tym samym wózku i nie szukajmy wrogów. Wypraszam sobie, aby takie 

słowa na Sesji padały. Bo nie jesteśmy tutaj po to, żebyśmy sobie skakali do gardeł. 

Radny Wojciech Pawłocik (2:58:00) 

- Tok myślenia Pana Przewodniczącego odnośnie przepisów jest nam znany. Tyle, że my walczymy 

o swoje. Jest demokracja. Czy Pan wątpi w demokrację? 

Przewodniczący Sesji (2:58:10) nie wątpię w demokrację. Dodam tylko, że poprzedni Burmistrz 

przez wiele lat walczył o to, aby cokolwiek skapnęło dla nas z każdego litra wydobywanej wody 

z naszych źródeł. Jeździł do Naczelnego Sądu Administracyjnego i żadne siły nie wpłynęły na to żeby 

woda w Polsce była kopaliną opodatkowaną. To też nie jest nasza wina my, jako mieszkańcy 

Nałęczowa walczyliśmy o to i nadal możemy walczyć. Te sprawy, które Państwo publicznie 

podnieśliście jeżdżąc wspólnie ze mną i Burmistrzem do Wojewody wpłynęły na opinię Wojewody. 

Wojewoda powiedział, że sprawa jest na tyle ważna, że on już jako powołany poseł będzie tą sprawą 

się zajmował i spróbuje walczyć dalej o to, żeby woda w Polsce była w jakimś stopniu opodatkowana. 

Można w to wierzyć lub nie, ale prawda jest taka, że bez zmiany prawa na górze, ani Państwo nic nie 

zdziałają, ani my, jako włodarze Gminy nic nie zdziałamy. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (2:59:20) Szanowni Państwo, Panie Radny.  

- Nie da się zaprzeczyć, że się różnimy. W mojej ocenie Pan się karmi konfliktem i szuka wrogów, 

pomijania swojego sołectwa, co jest niezgodne ze stanem faktycznym. Ja się karmię zgodą 

i porozumieniem. Dlatego cały czas namawiam do rozmów, do szukania porozumienia nawet 

w tym konflikcie, różnicą w poglądach z „Cisowianką” takie jest moje zdanie. Nigdy nie operuję 

słowem wróg, bardziej przyjaciel. Ja nie jestem wrogiem, ani Drzewiec, ani żadnego 

z mieszkańców Gminy, ani Pana. To tyle odnośnie Pana uwagi.  

- W sprawie Pana pytania dotyczącego działki nr 16 w Piotrowicach wiem, jaka jest sytuacja. Pan 

Radny Pawłocik razem z drugim Radnym złożyli wniosek do Nadzoru Budowlanego w Puławach 

odnośnie wyjaśnienia sprawy związanej z przebudową nieruchomości prowadzoną przez 

„Cisowiankę”. Chodzi o teren dawnego Zakładu APD. Została przeprowadzona kontrola przez 

Nadzór Budowlany w Puławach. W kontroli uczestniczył wysłany przeze mnie pracownik Urzędu. 

Wynik kontroli jest taki, że powinno nastąpić zgłoszenie rozbiórki jednej części z tego obiektu. 

W wyniku prowadzonych prac budowlanych zdiagnozowano, że obiektu nie da się wyremontować 

tylko należy go zburzyć i odtworzyć w części produkcyjnej. W związku z tym, to nie jest jeszcze 

informacja pisemna z Nadzoru Budowlanego tylko ustna przekazana podczas kontroli, będzie 

nałożony na wykonawcę mandat prawdopodobnie w wysokości 200 zł. Zgodnie z Prawem 

Budowlanym rozbiórka powinna zostać zgłoszona. W sytuacji, kiedy wysokość obiektu nie 

przekracza 4 lub 8 metrów i znajduje się w odległości większej niż 8 metrów od granicy działki 

rozbiórka wymaga tylko zgłoszenia. Taki jest na dzisiaj status działki w Piotrowicach. 

Zbigniew Kopiński – mieszkaniec Drzewce – Kolonia (3:02:14) 

- Szanowny Panie Burmistrza, Panie Przewodniczący. Ku zadowoleniu Pana Przewodniczącego 

chciałem przedstawić sprawę i podnieść kilka aspektów działając w majestacie prawa. Sprawa 
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dotycząca wydania decyzji oddziaływania na środowisko studni nr 6. Mieszkańcy Gminy 

Nałęczów złożyli odwołanie w ramach obwieszczenia o przeprowadzeniu konsultacji społecznych. 

Upłynęło w poniedziałek 2 tygodnie i nie otrzymaliśmy odpowiedzi. 

- Sprawa dotycząca studni nr 6. Wydanie uwarunkowań dla tej studni, które bezpośrednio umożliwi 

dla Zakładu Nałęczów „Zdrój” korzystanie z tej studni. Według karty informacyjnej 

przedsięwzięcia wykonanej przez uprawnionego geologa tutaj odczytał, co geolog napisał 

odnośnie oddziaływania na środowisko eksploatacji tej studni: „W trakcie eksploatacji 

przedsięwzięcia przewidziany jest wpływ na środowisko wodne tj. na wody podziemne. Zasięg 

oddziaływania studni nr 6 przy wydajności eksploatacyjnej 80m
3
/h i depresji 18,5m jest 

w promieniu 579m”. Licząc według wzoru jest to 105 hektarów niekorzystnego oddziaływania na 

nasze uprawy żyznych lessowych gleb w II i III klasie bonitacyjnej, na której rolnicy prowadzą 

produkcję zdrowej smacznej żywności przeznaczonej na rynek krajowy i zagraniczny. Po 

wprowadzeniu pozytywnej decyzji Pana Burmistrza odnośnie oddziaływania środowiskowego dla 

tej studni 105 ha będzie wyłączone z produkcji. O tym piszą specjaliści, oddziaływanie 

niekorzystne. Jesteśmy świadomi, w jakich warunkach te gleby uprawiamy z roku na rok są 

deficyty wody. Geolog uprawniony pisze, że jest niekorzystne oddziaływanie w obrębie 579 m. 

Dlatego ten obszar będzie skazany na zagładę. Nie wyobrażam sobie, żeby z tego obszaru 105 ha 

nie powiadomić i nie zaznajomić rolników z tym negatywnym oddziaływaniem przed 

podpisaniem decyzji. 

- W sprawie terenu po byłym APD. Decyzja o warunkach zabudowy dla Zakładu Nałęczów „Zdrój” 

w Piotrowicach nr 16 została wydana zgodnie ze Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego. Z tym, że proszę Państwa jest tu niespójność 

z rzeczywistością. W decyzji wydanej przez Pana Burmistrza uzgodnionej przez Starostwo 

Powiatowe w Puławach jest zapis „rozbudowa, przebudowa budynku produkcyjno- 

magazynowego na potrzeby rozlewni wód mineralnych. Czy ja mam rozumieć, że rurą ze studni 

nr 6 ta woda będzie transportowana i tu rozlewana. W Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego nie ma słowa o wydobywaniu i wykorzystywaniu na tym 

terenie kopalin. My nie produkujemy wody, możemy pety produkować, ale nie wodę. Bardzo 

proszę o ustosunkowanie się do tych problemów. 

Pan Tomasz Chabros – mieszkaniec Drzewiec (3:08:56) 

- W uzupełnieniu wypowiedzi kolegi w sprawie studni nr 6 chciałbym dodać, że we wnioskach 

końcowych jest taki zapis: planowana inwestycja należy do przedsięwzięć mogących potencjalnie 

znacząco oddziaływać na środowisko, dla którego wymagane jest uzyskanie decyzji 

środowiskowych o uwarunkowanie. To jest z wniosku, który mamy. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:09:36) 

- Przedstawił Pan tą sytuację tak, jakby Burmistrz wydał decyzję pozytywną. Otóż nie, na 

podstawie tego obwieszczenia i tego, co Pan dalej przedstawiał właśnie wynika, że my 

od momentu, jak otrzymaliśmy dokumenty chcemy, żeby było przeprowadzone postępowanie 

środowiskowe o znaczącym oddziaływaniu na środowisko. Stąd to obwieszczenie i przekazanie 

wniosków między innymi do Wód Polskich. Mam informację z wczorajszego dnia, że stanowisko 

Wód Polskich jest takie, że nie powinno być postępowania środowiskowego. W sprawie studni 

nr 6 Wody Polskie uznają, że to ujęcie wchodzi w zakres zasobów wody, który wcześniej był 

przewidziany dla zlewni, w której są obecne ujęcia i to nie powiększa całościowego wydobycia 

wody z przewidzianego zasobu do wydobycia. Takie jest stanowisko Wód Polskich w zakresie, 

którym my uruchomiliśmy procedurę ewentualnego postępowania środowiskowego. To nie jest 

tak, że my wydaliśmy od razu jakąś pozytywną opinię dla zakładu, obecnie trwa analiza pod 

kątem oddziaływania na środowisko. 
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Pan Tomasz Chabros – mieszkaniec Drzewiec (3:11:21) 

- Jako mieszkańcy posiadający działki w obrębie studni nr 6 przesłaliśmy pisma do Pana Burmistrza 

i jeśli miałaby zapaść jakakolwiek pozytywna decyzja ze strony Pana Burmistrza to chcielibyśmy 

o tym wiedzieć. 

Ta studnia nr 6 została uruchomiona już w marcu ubiegłego roku i wpięta, z tego co wiem do 

systemu „Cisowianki”. Na geoportalu widać, że jest to rurociąg o przekroju  60.  

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:12:08) odpowiedział, że czym innym jest 

rozpoczęcie czerpania wody, mówię w kontekście NESTLE Nałęczowianka, która bada nowe ujęcie 

wody w Cynkowie poprzez zrobienie odwiertu, podłączenia do systemu i badania potencjału tego 

ujęcia. A na faktyczną eksploatację musi być pozwolenie główne, o które wystąpiła „Cisowianka”  

Wracając do samego zakładu APD nie ja wydawałem warunki zabudowy, które są z przed kilku lat, 

kiedy jeszcze poprzedni właściciel Firma „Nałęczka” uzyskała warunki zabudowy, pozwolenie na 

budowę i w ramach tego pozwolenia rozpoczęto prace. Częściowo rozpoczęto przebudowywać część 

administracyjno – biurową. „Cisowianka” w momencie, kiedy zakupiła od „Nałęczki” tą 

nieruchomość też przejęła pozwolenie budowlane. To pozwolenie i warunki są sprzed kilku lat 

i wydane zgodnie z zapisami obowiązującego Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego. 

Zbigniew Kopiński – mieszkaniec Drzewce – Kolonia (3:13:43) 

- W jakim celu Nałęczów Zdrój wystąpił o warunki zabudowy jak już jest pozwolenie z poprzedniej 

firmy.  

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:13:57) odpowiedział, że być może chcą zmienić 

zakres przebudowy. Złożone zostały ponowne wnioski, ale my nie wydaliśmy żadnych nowych 

warunków zabudowy w sytuacji, kiedy równocześnie z Nadzoru Budowlanego było zgłoszenie 

o przeprowadzeniu kontroli. W związku z tym wstrzymaliśmy bieg procedury wydawania warunków 

zabudowy. 

Zbigniew Kopiński – mieszkaniec Drzewce – Kolonia (3:15:02) 

- Dnia 19 września 2019r. w Kinie „Cisy” na spotkaniu pytałem Pana Burmistrza, czy to 

pozwolenie jest ważne. Pan Burmistrz odpowiedział, że nie pamięta. W takich newralgicznych 

sprawach dla nas obecnie „być albo nie być”, czy ten zakład ma powstać, czy też nie Burmistrz, 

jako głowa naszej Gminy odpowiedział, że musi zobaczyć czy jest pozwolenie. Kiedy dzień 

wcześniej 18.09.2019 r. przygotował warunki zabudowy. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:15:52) odpowiedział, że spotkanie 19.09.2019r. 

dotyczyło strefy i chyba miałem prawo nie wiedzieć, że padnie pytanie o były zakład APD 

i o pozwolenie na budowę. Dlatego odpowiem dzisiaj zgodnie ze stanem faktycznym. Były wydane 

kilka lat wcześniej warunki zabudowy, było pozwolenie na budowę. „Cisowianka” kupując zakład 

złożyła wniosek do Starostwa Powiatowego w Puławach o przepisanie tamtego pozwolenia. 

Równocześnie złożyli nowy wniosek, ale my nowych warunków zabudowy nie wydaliśmy. 

Zbigniew Kopiński – mieszkaniec Drzewce – Kolonia (3:17:33) 

- Występują pewne niespójności na tym obszarze, bo plan zagospodarowania przestrzennego nie 

mówi o wydobywaniu złóż podziemnych na tym terenie. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:17:55) odpowiedział, że w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego litera „P” oznacza produkcję. 

Radny Jacek Wilk (3:17:59)  

- Podobna sytuacja jest wokół „Nałęczowianki”. Obecny plac zabaw, na którym funkcjonuje strefa 

rekreacji jest oznakowanie w planie przestrzennego zagospodarowania literą „P” – produkcja, 

produkcja wody. Na tym terenie nie można usytuować innych obiektów nie związanych 
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z produkcją. Zapisy miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego są zgodne ze 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. 

Zbigniew Kopiński – mieszkaniec Drzewce – Kolonia (3:18:36) 

- Symbol „P” na planach to nie jest „produkcja wody”, tylko „produkcja”. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:18:44) proszę Państwa w miejscowych planach 

zagospodarowania przestrzennego nie ma oddzielnego oznaczenie na „produkcję wody”. Są obszary 

ochrony uzdrowiskowej, obszary pod zabudowę mieszkaniową gdzie jest uniwersalne oznakowanie 

symbolem, tak samo jest z obszarami przewidzianymi pod produkcję w tym produkcja wody. 

Pan Sławomir Rozpędowski (3:19:14) lokalny przedsiębiorca 

- Mam wiele zapytań, co dalej. Wiadomo, że woda potrzebna do życia, ale do życia potrzebna jest 

też wolność. Mam od ludzi zapytania jak oni mają dysponować swoimi gospodarstwami, swoją 

ziemią, na której uprawiają rośliny. Jestem ze strefy „Nałęczowianki”, którą już ustanowiono. 

Z czasem mają nastąpić jakieś restrykcyjne pociągnięcia czy to ze strony „Nałęczowianki”, czy 

„Cisowianki” wobec ludzi, którzy są w strefie ochrony wód. Chodzi mi o odszkodowanie z tego 

tytułu. W przyszłym tygodniu będę w Warszawie i postaram się skontaktować z Rzecznikiem 

Praw Obywatelskich odnośnie zagwarantowanej pewnej wolności konstytucyjnej dotyczącej 

gospodarowaniem naszej ziemi. Jeśli ktoś chce odebrać naszą własność to najlepiej niech ją kupi, 

a jak nie to niech płaci odszkodowania lub dopłaca do produkcji upraw ekologicznych. Prośba, 

żeby Burmistrz, jako reprezentant kilku tysięcy gospodarstw wystąpił z wnioskiem do Rzecznika 

Praw Obywatelskich z zapytaniem, jakie by nam tutaj przysługiwały prawa odnośnie ochrony 

naszej własności gospodarstw rolnych. Ewentualnie wypracować jakiś system zadość uczynienia. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:22:17) proszę Państwa jeśli chodzi o ewentualne 

odszkodowania i rekompensaty o tym mówi ustawa, która wręcz wskazuje, że jest obowiązek 

przeprowadzenia analizy. Te zapisy są bardzo niedoskonałe. Woda jest zasobem chronionym 

w pewnym sensie. Stąd w zapisach ustawy są wyszczególnione punkty w jakich sytuacjach te 

ograniczenia wolności w tym sensie mogą nastąpić i są nakładane przez Wojewodę w momencie, 

kiedy analiza rzeczywiście by wykazała, że ujęcia są zagrożone. Chętnie z Panem udam się do 

Rzecznika Praw Obywatelskich, żeby o tym porozmawiać. Ta kwestia była też analizowana przez 

gminnego mecenasa i zapis tej ustawy jest jasny, w jakich sytuacjach to ograniczenie może wystąpić. 

Na chwilę zostawmy sprawę strefy „Cisowianki” i Nałęczowianki” i zadajmy sobie pytanie, a co 

będzie, jeśli analiza naszych ujęć wodociągowych wykazałaby, że trzeba ustanowić strefę. Nie tak 

dawno w sąsiedniej gminie, nie z winy rolników były wyłączone wodociągi ponieważ dostały się 

bakterie COLLI. Oby tak nie było. Mamy pierwszą dobrą prognozę z analizy głównego ujęcia 

w Nałęczowie. To wskazuje, że takie analizy są potrzebne, tylko żeby rzeczywiście były one 

wykonywane rzetelnie, to jest podstawa. Ja nie szukam wrogów, ani w „Cisowiance”, ani 

w „Nałęczowiance”, czy w Panu Radnym. Ja naprawdę szukam prawdy i porozumienia. Moja rolą jest 

dopilnowanie, aby ta analiza była rzetelna zrobiona. 

Pani Aneta Bednarczyk mieszkanka Nałęczowa (3:25:47) 

- Mam pytanie, które również nurtuje mieszkańców, jak będzie wyglądała praca straży miejskiej 

w przyszłym roku. Przed wyborami słyszeliśmy, że będą jakieś rozmowy. Wiemy, że pracownicy 

Straży Miejskiej nie chcą pracować w weekendy i jak ta kwestia zostanie rozwiązana. Dlatego, że 

jest wiele spraw zwłaszcza w lecie, ale nie tylko, które wydarzają się w weekendy i nie ma komu 

tego zlecić. Nie ma sensu zgłaszać jakiś postulatów na Sesji. Ja osobiście zgłaszam problemy 

Radnemu Grzegorzowi Szkole, bo Ci Państwo ze straży miejskiej nie pracują. Dzwonienie na 

policję nie ma sensu, bo odpowiedź jest taka, że mamy straż miejską i co w związku z tym. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:26:51) udzielił wyjaśnienia, jeśli chodzi o straż 

miejską lokalizacyjnie zejdą w dół, a organizacyjnie w górę. Straż miejska zostanie przeniesiona na 

parter budynku Urzędu Miejskiego, tam, gdzie wcześniej był sklep. Chcemy zmienić godziny pracy 

straży miejskiej w tygodniu do godz. 18:00. Ponadto chcemy doprowadzić do tego by straż w pełnym 
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sezonie pracowała w weekendy. Takie zachowanie jest wygodne ze strony policji mówiąc, że macie 

straż miejską. Nie wszystkim powinna się zajmować straż miejska. Niedawno został powołany nowy 

kierownik Posterunku Policji w Nałęczowie mamy się spotkać i omówić kwestie współpracy. Mam 

nadzieję, że współpraca będzie lepsza. Są jasne kompetencje i w których sytuacjach działanie leży po 

stronie policji, a nie straży miejskiej. 

Pani Aneta Bednarczyk mieszkanka Nałęczowa (3:27:58) 

- Przede wszystkim chodzi nam o nielegalne stoiska handlowe, które są wystawiane w weekendy 

np. przy Nałęczowskim Ośrodku Kultury kiedy jest kiermasz Lokalnej Grupy Działania. Ani 

Prezes LGD, ani Pani Dyrektor NOK nie mogą wpłynąć na Panią, która nielegalnie handluje, 

uważając, że nikt nie może jej nic zrobić. Policja w tej kwestii nic nie może zrobić. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:28:25) wyjaśnił, że zależy od rodzaju zgłaszanej 

sprawy. W tej sprawie zgadzam się, że należy to do straży miejskiej. 

Pan Jerzy Lewandowski – rolnik Gminy Nałęczów 

- Czy Gmina Nałęczów jest przygotowana na zapomogi dla rolników, których gospodarstwa 

upadną, jeśli wejdzie strefa ochrony wód. Czy będziemy mogli zwracać się do Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej o pomoc i czy na to jesteście Państwo przygotowani. Czy będziemy 

musieli płacić podatki rolne za ziemię, na której nie będziemy mogli uprawiać. Na pewno 

kilkadziesiąt gospodarstw rolnych upadnie w związku z decyzjami o budowie nowego zakładu 

produkcyjnego wody, oraz o tworzeniu stref ochrony. Wiem, że można zasłaniać się prawem, ale 

macie Pastwo w swoich rękach inne możliwości, aby nie pozwolić na to żebyśmy upadli. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:29:52) wyjaśnił, że Gmina Nałęczów jest 

przygotowana do tego żeby wspierać prawnie rolników jeśli będą się ubiegać o odszkodowania 

z tytułu szkód jeśli by powstała strefa ochrony wód. Każdy obywatel naszego kraju może wystąpić do 

MOPS o wsparcie finansowe i według określonych kryteriów dochodowych MOPS udziela pomocy 

finansowej. 

Pytanie w sprawie zwolnień z podatku rolnego jest otwartym. Zwolnienia w podatku rolnym stosuje 

się w różnych sytuacjach losowych rolników i pogodowych. Nie ustawiamy się pod katem, że 

zwalniamy kogoś z podatku rolnego bo znalazł się w strefie i nie może uprawiać ziemi. Jest jedna 

strefa przy „Nałęczowiance”, ale nie mamy sygnałów, że ktoś nie może uprawiać ziemi i składa 

wniosek o umorzenie podatku. 

Pan Tomasz Chabros – mieszkaniec Drzewiec (3:30:23) 

- Przy ostatnim wniosku do studni nr 7 w Piotrowicach jest takie stwierdzenie „obszar zasobowy 

ujęć wodnych wynosi 10 km
2
”. W mojej ocenie jest to bardzo niepokojący zapis, pytanie co on 

oznacza. Pytałem geologa odpowiedział, że jest to obszar zasobowy, ale w praktyce może się on 

pokrywać z obszarem ochrony pośredniej. I co wówczas? 

- Zaproponował wszystkim obejrzenie francuskiego filmu dokumentalnego „SOS Ziemia”. W tym 

filmie jest bardzo wyraźnie ujęta kwestia wyczerpujących się zasobów wodnych. W tym filmie 

pokazane jest, do czego może doprowadzić nadmierna eksploatacja wód, jak to być może robi 

„Cisowianka” o czym jeszcze na tę chwilę nie wiemy. 

Zbigniew Kopiński – mieszkaniec Drzewce – Kolonia (3:33:36) 

- Na pewno większość z Państwa wie, że nasz kraj to ¼ zasobów wody w stosunku do innych 

krajów europejskich. Są dwa zakłady produkujące wodę trzeci w budowie. Pan Burmistrz mówi 

o analizach ryzyka. Nas nie te analizy w pierwszej kolejności interesują, nas interesuje raport 

oddziaływania tych wszystkich studni, z których wydobywa się zasoby wodne. Czy te zasoby 

wodne są odnawialne, w jakim procencie są odnawialne. Przez ile lat możemy czerpać wodę 

z tych zasobów. To kluczowe zagadnienie, które musimy na wstępie poznać zanim będziemy 

decydować, co dalej. Spalibyśmy spokojnie, gdyby Instytut Geologiczny podpisał, że na 100 lat 

wystarczy nam wody i będzie ona w takiej ilości jak dzisiaj. A co powiedzą nasze dzieci, wnuki, 

kiedy za 50 lub 100 lat woda będzie reglamentowana z powodu komercyjnych wydobyć. 
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Strefy ochronne są dla marketingu firmy komercyjnej i odbywają się kosztem głębokiej ingerencji 

w naszą własność, w naszą prywatność. Proszę o dokonanie przemyśleń.  

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:35:58) Szanowni Państwo tytułem komentarza. 

Jest wniosek w sprawie kolejnego ujęcia, Burmistrz podejmuje decyzję, że być może jest potrzeba 

przeprowadzenia postępowania środowiskowego. Jest kwestia obawy o ilość zasobów wodnych 

mówię o tym, że będziemy robić analizę hydrogeologiczną, coś co do tej pory nie było robione 

w naszej Gminie, po to żeby te zasoby ocenić i ten bilans zbadać. Chyba macie Państwo argumenty, 

że te działania z mojej strony są i jest chęć sprawdzenia tego i są rozważania jaka jest sytuacja. 

Rozumiem Pana w kwestii, co powiedzą nasze dzieci i wnuki. Tyko jak my rozmawiamy z wojewodą, 

Wodami Polskimi czy RDOŚ będziemy mówili o dzieciach i wnukach, to nie będą dla nich 

argumenty. Tam liczą się twarde dane i dlatego chcemy te twarde dane zgromadzić. Właśnie poprzez 

taka analizę hydrogeologiczną, żeby mieć argument. Gdyby się okazało, że bilans wody zaczyna być 

ujemny, to żeby ograniczyć to wydobycie wody np. poprzez nie wydawanie nowych pozwoleń wodno 

prawnych i ograniczenie już wydanych, co do ilości. W kontekście opłaty eksploatacyjnej od 

wydobywanej wody, to też byłby racjonalny i twardy argument dla parlamentu. Bo to musi mieć 

rozwiązanie na poziomie ustawy, abyśmy mogli pobierać opłatę eksploatacyjną. Wprowadzenie 

opłaty eksploatacyjnej mogłoby też wyhamować poziom eksploatacji wody, bo wpływałoby na koszty 

zakładu i wówczas wydobycie wody staje się bardziej racjonalne. Po to te działania podejmujemy. 

Zbigniew Kopiński – mieszkaniec Drzewce – Kolonia (3:38:21) 

- Odnośnie raportów oddziaływania na środowisko, kiedy będziemy mogli się zapoznać. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:38:30) Jeśli chodzi o pismo, które uzyskałem od 

Wód Polskich zapraszam do Urzędu i nawet jutro można się zapoznać. Nie jest tajemnicą stanowisko 

Wód Polskich. My stojąc na stanowisku, żeby była czysta sytuacja odnośnie tego ujęcia i tego 

pozwolenia wodno prawnego, czy powinno być postępowanie środowiskowe przeprowadzone, czy nie 

ma negatywnych wpływów na środowisko, po to te wszystkie wnioski poszły i po to było to 

obwieszczenie i po to zwróciliśmy się między innymi do Wód Polskich. Ta odpowiedź, o której 

mówię była na wniosek Burmistrza Nałęczowa, żeby to postępowanie zostało przeprowadzone. 

Przewodniczący Sesji (3:39:12) bardzo Państwu dziękuję za ochłodzenie emocji i za merytoryczną 

rozmowę. Myślę, że każdy mógł się wypowiedzieć w swoich kwestiach publicznych. W związku 

z tym, że mamy możliwość (każdy obywatel) składania wniosków i zapytań na piśmie. Zachęcamy do 

tego abyście Państwo składali takie wnioski i wtedy odpowiedź z Urzędu będziecie mieli na piśmie. 

Nie na korytarzu, czy na takich sesjach jak dzisiaj, kiedy można kogoś złapać, że nie pamięta, co 

powiedział wcześniej.  

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad.14. 

Odpowiedzi na zapytania. 

Odpowiedzi na zapytania zostały udzielone w pkt.13. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 15. 

Interpelacje. 

Interpelacji nie złożono. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 16. 

Zamknięcie obrad. (3:40:08) 
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Wobec wyczerpania wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady – 

Pan Krzysztof Muciek zamknął obrady XIV Sesji VIII Kadencji Rady Miejskiej w Nałęczowie. 

 

Sesję zakończono o godz. 18:46. (3:40:21) 

            

 

Protokołowała 

Teresa Ząbroń   

Legenda: np. (2:27:32) czasu transmisji sesji (godzina : minuta : sekunda) 


